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Zápis z jednání 

Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
č. 6/2021 konaného dne 7. prosince 2021 

 
Přítomni: 

1. Marie Kružíková 6. Jana Fischerová 

2. Tomáš Škaryd (místopředseda) 7. Jiří Pejcha 

3. Milan Novák  8. Karel Rykr 

4. Jiří Wiche (předseda) 9. Jan Schwarz 

5. Roman Pašek 10. Ladislav Seidl (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Miloš Hrůza 3. Monika Jordánová 

2. Martin Laštovička 4. Karolína Koubová 

 
Hosté: 

1. Roman Fabeš (člen rady kraje) 2. Zbyněk Čech (OSH) 

 
Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu 

2. Informace o bodech projednaných v radě kraje (OKPPCR) 

3. Informace o činnosti příspěvkových organizací na úseku kultury v roce 2021 (OKPPCR) 

4. Plán činnosti Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 

na rok 2022 (tajemník komise) 

5. Diskuze, různé 

6. Závěr 

 
1. Zahájení, schválení programu 
Jiří Wiche, předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
přivítal všechny přítomné a hosty a zahájil jednání. Sdělil, že z důvodu současné 
epidemiologické situace bylo jednání svoláno videokonferenčně. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy 
schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl všemi 
přítomnými schválen. 
 
 
2. Informace o bodech projednaných v radě kraje (OKPPCR) 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Podrobnější informace jsou k dispozici na: 
https://samosprava.kr-vysocina.cz/rada. 
 
 
3. Informace o činnosti příspěvkových organizací na úseku kultury v roce 2021 (OKPPCR) 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál (v podkladovém materiálu chybně 
uveden rok 2019 – správně 2021). 
 

https://samosprava.kr-vysocina.cz/rada
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Ladislav Seidl uvedl, že i vzhledem ke složité epidemiologické situaci v roce 2021 se podařilo ze 
stran příspěvkových organizací připravit pro návštěvníky řadu zajímavých kulturních programů  
a aktivit. Z hlediska návštěvnosti se jednalo o nadstandardní rok. Kraj Vysočina podporuje 
příspěvkové organizace při mimořádné akviziční činnosti, resp. nákupech nových sbírkových 
předmětů nadstandardní finanční hodnoty (plánováno i v návrhu rozpočtu na rok 2022). 
 
Roman Fabeš vyjádřil poděkování všem ředitelům příspěvkových organizací za jejich činnost. 
K poděkování se připojili Jiří Wiche a Jana Fischerová. 
 
Usnesení 014/06/2021/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o činnosti příspěvkových organizací na úseku kultury v roce 2021. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Plán činnosti Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
na rok 2022 (tajemník komise) 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Ladislav Seidl uvedl, že návrh plánu činnosti je připraven ve stejné struktuře jako pro rok 2021. 
Podrobněji okomentoval plánovaná témata. V případě příznivé epidemiologické situace bude 
možné uspořádat výjezdní zasedání (např. Horácké divadlo Jihlava, Roštejn, Kámen).  
Z důvodu projednání materiálů před prvním jednáním zastupitelstva kraje bylo jednání komise 
naplánováno na 11. ledna 2022. 
 
Členové komise byli vyzváni k předkládání námětů na uskutečnění výjezdního zasedání. 
 
Jana Fischerová se dotázala na možné plánování partnerství s německy mluvícími regiony. 
Zbyněk Čech uvedl, že je u spolupráce věnována pozornost zejména sousedním zemím. Radou 
kraje byl projednán materiál s návrhy rozšíření partnerských vztahů. Jedná se o rozšíření 
fungujících aktivit. V současné době probíhá spolupráce s Estonskem. V roce 2022 bude v rámci 
předsednictví v radě EU pořádána v Telči konference ke kyberbezpečnosti.  
Roman Fabeš doplnil, že spolupráce bude nadále probíhat v rámci Evropského regionu Dunaj-
Vltava. 
 
Jiří Wiche se dotázal na bližší informace k materiálu https://samosprava.kr-
vysocina.cz/material/ZK-08-2021-36, který bude předložen na jednání zastupitelstva kraje dne 
14. 12. 2021. Zbyněk Čech uvedl, že se jedná o nový Pracovní program na roky 2022–2025 tzv. 
spolupráce 3 + 1 (tj. Jihočeský kraj, Jihomoravský kraj, Kraj Vysočina a spolková země Dolní 
Rakousko). Nový pracovní program opět počítá s činností 13 oborových pracovních skupin. 
Nejzásadnější změnou v novém pracovním programu je rozšíření činnosti pracovní skupiny  
č. 11 – „Politika EU, evropská územní spolupráce a euroregiony“ o možnost členů této pracovní 
skupiny účastnit se i jednání všech pracovních skupin. Důvodem je především nacházení 
možného financování přeshraničních aktivit ostatních pracovních skupin z „evropských peněz“. 
 
K návrhu plánu činnosti již nebyla vznesena žádná další připomínka ani návrh na doplnění. 
V této podobě a struktuře bude plán činnosti předložen radě kraje ke schválení. 
 
Usnesení 015/06/2021/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
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Plán činnosti Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina na rok 
2022. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Diskuze, různé 
Národní plán obnovy 
Ladislav Seidl uvedl, že Národní plán obnovy je plánem reforem a investic České republiky ke 
zmírnění dopadů pandemie COVID-19 a znovunastartování ekonomiky, který bude realizován  
s využitím evropských finančních prostředků. Ministerstvo kultury ČR je vlastníkem komponenty 
Rozvoj kulturního a kreativního sektoru, na jejíž naplnění bylo vyčleněno přes 7 mld. Kč. Dne  
7. 12. 2021 je naplánováno jednání s kolegy z ostatních krajů s cílem sdělit Ministerstvu kultury 
ČR jasně formulovaný požadavek, aby pro podporu nejlepších projektů v konkrétních regionech 
byly alokovány konkrétní finanční prostředky, které zabezpečí, rovnoměrné pokrytí ČR nově 
budovanými kulturními a kreativními centry. Podkladem pro jednání s Ministerstvem kultury ČR 
byly v regionech sesbírané projektové záměry (průzkum absorpční kapacity). Za Vysočinu je 
zřejmé, že v území již v tuto chvíli požadavky převyšují potenciálně vyčleněné finanční 
prostředky. 
 

Ladislav Seidl informoval o rezignaci ředitele Muzea Vysočiny Havlíčkův Brod, příspěvkové 
organizace k 31. 1. 2022.  
 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na úterý 11. ledna 2022, od 15.00 hodin.  
 
 
6. Závěr 
Závěrem předseda poděkoval všem přítomným za aktivní účast a ukončil zasedání. 
 
 
Ing. Jiří Wiche 
předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
 
 
Ing. Ladislav Seidl 
tajemník Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 14. 12. 2021. 


